



၃၉၆, ဘိန်းရှင်ကျွန်း, လိမ္မော်တိုက်, ဝှံတကူ
 Ph. 95-1-214899(Ext. 124)
 E.mail. kbccd08@gmail.com
 Website - kbcm1913.org

ပုဂံကညီဘျာထံခဝရရှာန်

တၢ်ကစိန်ကြားဆွဲညါ

နိဉ်ဇံ(၂)

လါမုၤ, ၂၀၁၅နိဉ်

ပုဂံကညီဘျာထံခဝရရှာန် ကမ်းတံင်မၤတၢ် တၢ်အိဉ်ဖိုင် (၄၅)ဘျီတဘျီ



မုၢ်လၢယုၤအဘျူးအယံ ပုဂံကညီဘျာထံခဝရရှာန် ကမ်းတံင်မၤတၢ် တၢ်အိဉ်ဖိုင်(၄၅)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအိၤဖဲလါမုၤ (၁၉-၂၀)သီ ၂၀၁၅နိဉ် လၢခဝရရှာန်နိဉ်(၁၀၀)တၢ်စံးဘျူးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါ လၢဟဲထီၣ်တၢ်အိဉ်ဖိုင်တဘျီအံၤမုၢ်ဝဲ ကရၢခိဉ် Rev. Dr. ကြံထီၣ်ဒုၢ်, ကရၢခိဉ်စၢၤ Rev. Dr. မၤဂ့ၤက့ၢ်, Rev. လါဖိ, ခဝရရှာန်နိဉ်ရွဲၣ် Rev. Dr. စဲမစၢၣ်, နိဉ်ရွဲၣ်သယံ Rev. ယုၤဒုးမုၢ်, ပုၤနိဉ်တၢ်ဒိဉ်, ပုၤဟၤစု, ဝဲဒၢးခိဉ်, ဝဲၤကျိၤပုၤနိဉ်တၢ်တဖၣ် ဒီး ကိၢ်နိဉ်ရွဲၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိၢ်ကယါမုးတၢ်အိဉ်ဖိုင်ဖးဒိဉ် (၃၁)ဘျီတဘျီ



တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်မၤအိၤဖဲလါမုၤ ကိၢ်နီၤကလိၣ်တၢ်အိဉ်ဖိုင်, သံၣ်ရဲၣ်ဒိကဝိၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၢ်ထူမုၢ်ဝဲ, “ဟံးဃာ်ခရံၣ်လၢသုတၢ်ထွဲဖျဲး အကီၢ်(လုၤဒုး၁၉,ယံၤဒုး၁၆,စး၃၂,ကတိၤ ၂၂:၂၈)န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ် တၢ်အိဉ်ဖိုင်, ပုၤဆဲးလီၤအမံၤခဲလၢ်မုၢ်ဝဲ(၁၂၁၈)ဂၤ, တၢ်မၤဘျီတဘျီ ခဲလၢ် န့ၣ်ဝဲ(၁၀,၄၈၀,၂၅၀)ဘးန့ၣ်လီၤ. ပုဂံကညီဘျာထံခဝရရှာန်အခၢၢ်စး ပုၤလၢ အလဲၤ တၢ်အိဉ်ဖိုင်တဘျီအံၤမုၢ်ဝဲ-သရၣ်ဒိဉ်ဒီးကထၢၣ်မၤဂ့ၤက့ၢ် (ခဝရရှာန်ကရၢခိဉ်စၢၤ) ဒီးသရၣ်ဒိဉ်ဒီးကထၢၣ်ဆၣ်မုၢ်ထီၣ် (ပဘယဖ က့ၢ်ခိဉ်မၤတၢ်တဖၣ်)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိၢ်ဒဝဲၣ်ဘျူးကမျၢၢ်တၢ်အိဉ်ဖိုင်ဖးဒိဉ် (၁၅၈)ဘျီတဘျီ



၂၉သီအိဉ်ဖိုင်ကိးဒီး တၢ်ပၣ်စု အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ အမုၢ်တၢ်ဒီးပၣ်စု သရၣ်န့ၣ်လု (ဒိပိဉ်တၢ်အိဉ်ဖိုင်သရၣ်) ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ ပုၤဟၤလီၢ် ဆုၣ်နီၤ မုၢ်ဖုသရၣ်ဒိဉ်ပီၤရွဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ခဝရရှာန်ခၢၢ်စးပုၤလဲၤတဖၣ်မုၢ်ဝဲ- သရၣ်ဒိဉ်ဒြဲန့ၣ်(ခဝရရှာန်ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်) ဒီးသရၣ်ယုၤဆိဉ်ဂုၤ(ပိၣ်ခွါဝဲၤ ကျိၤ ပုၤနိဉ်တၢ်သယံ)န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိဉ်ဖိုင်ဖးဒိဉ်အံၤ ဘၣ်တၢ်တူၢ်လိၣ်မၤအိၤဖဲလါမုၤရူး (၂၅-၂၈)သီ, ၂၀၁၅နိဉ် လၢခိဉ်တၢ်အိဉ်ဖိုင်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၢ်ထူမုၢ်ဝဲ “ဂဲၤလိၣ် အါထီၣ်တၢ်အိဉ်ဖိုင်ကလၢပုၤဂီၢ်” (၁ကရံၣ် ၁၄:၁၂, မး ၅:၄၈). တၢ်အိဉ်ဖိုင် တဘျီအံၤ ပုၤဟဲထီၣ်လီၤမံၤအိဉ်ဝဲ(၄၃၈)ဂၤန့ၣ်လီၤ. တနီၣ်အံၤ ကိၢ် ပုၤဖျိထီၣ် တၢ်မၤလိလိၣ်စီဆံ့ ခိဖျိတၢ်ကွဲး အိဉ်ဝဲ(၂)ဂၤန့ၣ်လီၤ. လါမုၤရူး



မုၢ်လၢကစၢ်ပုၤအဘျူးအိဉ်ဖိုင်အံၤ ပုဂံကညီဘျာထံ ခဝရရှာန်ဒီးန့ၣ်ဘျီ သီလိၣ်(HSE-5359) န့ၣ်လီၤ. ခဝရရှာန်ပီၤလၢတဖၣ် မုၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်ဆွၢ ထီၣ်ဆွၢလီၤ. ပုၤဆွၢပုၤဆါ ဒီးပုၤလၢယုၤကိးကုၤအိၤတဖၣ် အကီၢ် ဆၢကျဲၤအံၤသ့ဆူခဝရရှာန် နိဉ်ရွဲၣ်သယံအိဉ်ဖိုင် (Ph. 094281710)သ့ဝဲလီၤ.

ကိုးကွယ်ကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင် (၇၂) ဘူတဘူ



ကိုးကွယ်ကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင်အံ၊ ဘတ်တော်မာအိတ်ဖိုင်(၁၄.၂၀၁၅ တု ၅.၄.၂၀၁၅)ဟ၊ ဘတ်တော်တူလိတ်အိတ်ဖိုင် ဖဲထံလက်ကညီဘူထံ တံ ကရကရိဒီး တံလိတ်မုဝဲ ပုန့်အုလုဉ်ကညီဘူထံတံအိတ်ဖိုင်နုနီလီ။ တံတိတ်ထူမုဝဲ “ ဂံဘါဟဲလံယု၊ နုနီလီ။ တံအိတ်ဖိုင် တဘူအံ အိတ်ဖိုင်ကိဒီး တံဂုဉ်ပြာကညီထီ ဒီးတံတူလိတ်တံသးဝံလံ ဖဲထံ လက်ကညီ ဘူထံတံကရကရိနုနီလီ။ ပုဟဲထံတံအိတ်ဖိုင်အိတ်ဖိုင်ဝဲ မုဝဲ(၂၅၄)ခွါ (၂၀၂)ဂ၊ ခဲလံ(၄၅၆)ဂ၊ ဒီးသရဲသမါ (၆၅)ဂနုနီလီ။

ကိုးပသံပိဗ္ဗးကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင်ဖဲဒိတ် (၁၆၆)ဘူတဘူ



ကိုးကွယ်ကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင်အံဘတ်တော်မာအိတ်ဖိုင်လိမာ်ဂုး (၁၉-၂၂) သီ၊ ၂၀၁၅နုနီ ဖဲသမိဉ်လုကံတံအိတ်ဖိုင်၊ သုပိယုဉ်ကုဉ်ကဝီနုနီလီ။ တံတိတ်ထူမုဝဲ “ယကလဲတံလံကစာယုအဂံအဘါ” လီ။ စံး ၇၁:၁၆။ ပုဆဲးလီမံအိတ်ဖိုင်(၃၉၉၃)ဂနုနီလီ။ ကိုးကွယ်ကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင် တဘူအံ အိတ်ဖိုင်တံဟုဉ်လံဟုဉ်ကဝီဆုပုဒီးနု Doctor Degree (၄)ဂ၊ ဒီးဟုဉ်လံစာကိး လံအုဉ်သးဆုပုဒီး(၁၀) လံအဖီထီ တံမာလိလံစံဆီဖီတံကွဲးနုနီလီ။ ပုကညီဘူထံဝဲဂုဉ်ခါစး လံလဲဝဲတဖုဉ်မုဝဲ-သရဲဒိတ်ဒီးကထာဉ်ဟုဉ်မုဝဲထုဒီး သရဲမုဝဲလံဖီ နုနီလီ။ ဒ်ပုကညီဘူထံဝဲဂုဉ်ခါစးတံဂါအသး လဲဒီးဟုဉ်လံ ဘတ်တော်ဟုဉ်လံကဝီပသံပိဗ္ဗးဝဲကျဲ လံသးစာတံမာအဂံ လံအဒီးနုဘတ်ခိတ်ဖဲတံလံပျာဉ်ပုဒ်အတံပြာ ဖဲကိုးပသံဘူထံ ဝဲဂုဉ်ကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင်ဖဲဒိတ်လံဂုလံဂုနုနီလီ။

တံကဟုကယံဒီးတံကုဉ်လိတ်တံဝဲကျဲ



မုလံကစာယုအဘူအဖိုင်အပိ၊ လံအုဉ် ၂၇-၃၀, ၂၀၁၅ နုနီကတီ၊ ပဲပုကညီဘူထံဝဲဂုဉ်ခါ တံကဟုကယံဒီးတံကုဉ် လိတ်တံဝဲကျဲဟုဉ်ဒီး ကိုးမုဉ်းကိုးခိတ်ကိုးနုဒီး ဖုစံးဘူးတံကဟုက ယံဖိဉ်ပဲတံဖဲတံမာ ပုနုနီတံသရဲဒိတ်ရဲလဲ ဒီးပုဘတ်မုဘတ်ဒါ တဖုဉ်, ပပိဉ်မာသကိးဘတ်ဖိဉ်ပဲအိတ်ဆိးလိတ်ဖဲသုဉ်တဖုဉ် တံထံ လိတ်သး ခံဘူတဘူဖဲကိုးမုဉ်း လဲအသးဂုဂုဘတ်ဘတ်နုနီလီ။

တံသးခုကစိတ် ဒီးမဲးဂုဉ်ဝဲကျဲ



လံဖဲးတြုအါရံ (၆-၁) သီ ပုနုနီတံသလဲလဲဘတ်ဆု ကိုးမုဉ်းကိုးပသံပိဗ္ဗးတံအိတ်ဖိုင်ဒီး လံစံဆီကုပုဒ်အတံရဲဉ် တံကျဲလံဘတ်တံမာအိတ်ဖိုင် အုစံတိတ်အထဲတံအိတ်ဖိုင်နုနီလီ။ စးထီဉ် ဖဲ ဖဲတြုအါရံ (၉-၁) သီနုနီ ကိုးနုနီသရဲဒိတ်ဒီးနုဆုပုဒီးအါ အနီ ကစာ ဆုလမုးလဲနဲးတံအိတ်ဖိုင် နုနီခွဲဉ်တံမာလိတ်(အသီ)၊ အိးလက် တံအိတ်ဖိုင်၊ ကိုးတိတ်ဝုဉ်တံမာလိတ်၊ ခိးခိတ်အိတ်ဖိုင်၊ ကိုးတိတ်ဝုဉ် ခရံဖဲလိတ်ခါသး၊ ပနဲးခိတ်အိတ်ဖိုင်ဒီးစုဉ်ပဲလဲး တံအိတ်ဖိုင်တဖုဉ်လံ တံဟုဉ်ဂံဟုဉ်ဘါဒီး တံဒုးနုပါနုနီကယံခဲမဲတံတံတံကျဲ ခဲပတီတပတီအဂီနုနီလီ။

ကိုးပကံတကုဉ်ကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင်ဖဲဒိတ် (၁၄) ဘူတဘူ



တံရဲဉ်တံကျဲ ဘတ်တံသးကျဲမာဖဲမိဒိတ်သဝီ, သုဉ်စးယံး ကညီဘူထံခရံဉ်တံအိတ်ဖိုင်, စးထီဉ် ၂၀၁၅နုနီ လံမာ်ဂုး၁၂ သီ တု ၁၅ သီနုနီလီ။ တံတိတ်ထူမုဝဲ “လံထီဉ် ပုထီဉ်လံကစာယုအကလု ကထီ” ယံရု ၁:၇-၉, ယံကိတ် ၁:၂၂-၂၅, ယံဃး ၃:၁-၃, ၂:၁၅-၁၇ နုနီလီ။ ပုဟဲထံတံအိတ်ဖိုင် ခဲလံ(၂၉၉)ဂနုနီလီ။ ဖဲတံအိတ်ဖိုင်အကတီဘတ်တံတူလိတ် တံအိတ်ဖိုင်အသီလံအမု ဃီယံခရံဉ်တံအိတ်ဖိုင်ဒီး (၆၀)လိတ်ကဝီ ခရံဉ်တံအိတ်ဖိုင်တဖုဉ် နုနီလီ။ ကိုးပကံတကုဉ်ခိတ်နု သရဲသမါဒီး ကိုးဖဲလံကိးဂါ ကတံဉ် ကတံသးလံကတူလိတ်ပုကညီဘူထံဝဲဂုဉ်ခါတံအိတ်ဖိုင်ဖဲဒိတ် (၁၀၁) ဘူတဘူ ၂၀၁၆နုနီ ဖဲနုနီဘိတ်ခရံဉ် တံအိတ်ဖိုင်နုနီလီ။

ကိုးမုဉ်တြုကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင်ဖဲဒိတ် (၈၀) ဘူတဘူ



ကိုးကွယ်ကဏ္ဍတော်အိတ်ဖိုင်အံ ဘတ်တံတူလိတ်အိတ်ဖိုင် မုဉ်တြုသီ တံအိတ်ဖိုင် ဒီးတံလိတ်မုဝဲ တံအုဉ် နုနီလီ။ တံတိတ်ထူမုဝဲ “လံထီဉ် ပုထီဉ်လံ ကစာယုကလုကထီ” နုနီလီ။ တံအိတ်ဖိုင်အံ ဘတ်တံ စးထီဉ်အိတ်ဖိုင်(၄.၃.၂၀၁၅-၈.၃.၂၀၁၅) နုနီလီ။ တံအိတ်ဖိုင်တဘူအံ ပုဟဲထံဝဲမုဝဲ(၆၉), ခွါ(၁၂၉) ခဲလံဟံဖိုင်(၂၂၈)ဂနုနီလီ။

ကိုဏ်တီအူပကူတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၅၉) ဘျီတဘျီ

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် ကိုဏ်တီအူပကူတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် ဖဲလၢအံၤဖျၢၣ် ၂၄၁၅ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်” (ယိၤဟ့ၣ် ၂၁-၁၅-၁၇, စံး ၁၂၂-၆, မၤတၢ်၁၆-၅, ဧၤတြိၣ်၁၀-၂၅) န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်ဒိတဆၢကတီၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဘျီတၢ်ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ, တၢ်ပြၢတၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအမ့ၢ် (ဖျၢၣ်ပီၤ, ခွါယၢၣ်, ယံၣ်လွံၢ်, group song) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဖျိထီၣ် “တၢ်မၤလိလံာ်စီဆုံ ခိဖျိတၢ်ကွဲး” အိၣ်ဝဲ (၅)၂၁ဒီး တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်ကဲထီၣ်အိၣ်ဝဲ(၃)ဖိၣ်လၢအမ့ၢ်- ပဟံၣ်ထီၣ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်(ကစၢ်ချၢကဝီၤ), ထံလီၤလူၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (ဟၤထံးကဝီၤ), ဖိမ့ၢ်ဃၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်(ဟၤထံးကဝီၤ)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ၂၀၁၅နံၣ်အံၤ ကိုဏ်တီအူပကူတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်အိၣ်ဝဲ(၁၅၆)ဖိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်တဘျီအံၤ ပုၤဟဲဆဲးလီၤအမံၤနီၣ်ဂံၢ်အိၣ်ဝဲ (၁၃၀၀)၂၁န့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ ကိုဏ်တီအူပကူအိၣ်ဒီး နဲၣ်ရဲၣ်သဲၤ, တၢ်သးခုကစီၣ်ပုၤနဲၣ်တၢ် အတၢ်ဆိတလဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်တဘျီအံၤ ခဝုၤရၢၣ်ဝဲၤလီၢ်ခၢၣ်စးလၢ အလဲၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ- သရၣ်ဒိၣ်ယွၢ်ဒုးမူ(နဲၣ်ရဲၣ်သဲၤ) ဒီးသရၣ်ဒိၣ်ဖိၣ်ဒုလ် (ခ.တဝဲၤကျိၤပုၤနဲၣ်တၢ်)န့ၣ်လီၤ.

ကိုဏ်ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကမုၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၉၁) ဘျီတဘျီ



တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် ဖဲလၢအံၤဖျၢၣ် ၂၄၁၅ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်လၢ ယွၢ်ကလုာ်ကထၢန့ၣ်လီၤ” န့ၣ်လီၤ. ဆူကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်တဘျီအံၤ ဒ်ခဝုၤရၢၣ်ခၢၣ်စးအသိး ဘၣ်တၢ်ဆၢလီၤ သရၣ်ဒိၣ်ယွၢ်ဒုးမူ ဒီးသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်လုထူ သ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးကိုဏ်တီအူပကူတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်တဘျီအံၤ စးထီၣ်အသိးလၢ အမ့ၢ်လၢမၤရူး(၂၄)သိန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ ဂီၤကဲၤပျီခရဲၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၂၅)နံၣ်ယုၤဘလံၤနံၣ်သးခုစု အတၢ်စံးဘျးအမူးန့ၣ်လီၤ. ဖဲကိုဏ်တီအူပကူတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်အဆၢကတီၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်မၤလၢကဝီၤကွၢ်ခိၣ်န့ၣ်လၢ အအိၣ်ဘုးတၢ်လၢ တၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအမၤဝဲတၢ်မၤလိလံာ်စီဆုံခိဖျိတၢ်ကွဲးအိၣ်ဝဲ(၂)၂၁ဒီး ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် လုထူန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်တဘျီအံၤ ပုၤဟဲဆဲးလီၤမံၤ ခဲလၢအိၣ်ဝဲ (၁၃၅၅)၂၁န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၣ်ကတီၢ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျိၤ



တၢ်ပၤဆၢတၢ်ဖဲတၢ်မၤတၢ်မၤလိ လၢလံာ်စီဆုံကိတဖၣ်အကို ပမၤဘၣ်ဝဲ ဖဲလၢအံၤဖျၢၣ်(၂၇)သိ-လၢမ့ၢ်(၁)သိ, ၂၀၁၅အနံၤ ဖဲခဝုၤရၢၣ်နံၣ်(၁၀၀)တၢ်စံးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံကိတဖၣ်(၁၁)ဖျၢၣ်အခၢၣ်စး သရၣ်/သရၣ်ဒိၣ်တဖၣ် ခဲလၢအိၣ်(၃၅)၂၁ ဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိအံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤ တၢ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျိၤ ဒီးယွၢ်ဂ့ၢ်ပိညါဝဲၤကျိၤတဖၣ် ပၤဖိၣ်မၤသကိးဝဲလီၤ.

ကိုဏ်မိမူး ကမုၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၄၇) ဘျီတဘျီ



မ့ၢ်ကစၢ်ယွၢ်အဘျးအဖိၣ်အဃိ လၢပုၤကညီဘျီထံခဝုၤရၢၣ်အခၢၣ်စး, သရၣ်ဒိၣ်ကွၢ်လၢယိၤသးတိးဒီး သရၣ်ဒိၣ်ကွၢ်ဖိတဖၣ်လဲၤရုလိၣ်မုၢ်လိၣ်ဘၣ်သးဒီးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢဘၣ် ကိုဏ်မိမူးဖိလံာ်တဖၣ်ဖဲကိုဏ်မိမူး, စ့ၢ်ဘျီထံခရၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၄၇) ဘျီတဘျီကတီၢ်ဒီး တၢ်တိၣ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “ယွၢ်အိၣ်ဒီးပုၤ” (စံး၄၆-၅, မး.၁၈-၂၀) ဒီးဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်(၂၆-၂၉)သိ, ၂၀၁၅နံၣ် ဖဲခိလိသ့ၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်, ကရူၢ်(၃)န့ၣ်လီၤ. ကိုဏ်တီအူပကူတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်တဘျီအံၤ ပုၤလၢဆဲးလီၤ အမံၤမ့ၢ်ဝဲ- သရၣ်ပၤစု(၃၀)၂၁, သရၣ်တပၤစု(၉၀)၂၁, ကမုၢ်(၈၄၆)၂၁ ဒီးပုၤလၢတဆဲးလီၤမံၤ အိၣ်ဝဲလၢအကထံဃာ်ဃာ်အဃိ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်တဘျီအံၤ ပုၤခဲလၢအိၣ်ဝဲ (၂၀၀၀)၂၁ဃာ်ဃာ် န့ၣ်လီၤ. ဖဲမ့ၢ်နံၣ်ဒိၣ်ဂီၤအကတီၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပၤစု သရၣ်ဒိၣ်မိၣ်မိၣ်(ကိုဏ်နဲၣ်ရဲၣ်)ဒီး သရၣ်ဒိၣ်ရိလဲ(တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီးတၢ်ကုၣ်လိၣ်တၢ်ဝဲၤကျိၤ ပုၤနဲၣ်တၢ်) တဖၣ်လီၤ. လၢတၢ်ပၤစုကတီၢ်အံၤ ခဝုၤရၢၣ်နဲၣ်ရဲၣ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်စဲမစာ် ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢဘၣ်သရၣ်ဒိၣ်ခဲၤအံၤ ဒီးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢဘၣ်စ့ၢ်ကိး ကိုဏ်ဖိကီၢ်လံာ်တဖၣ်လၢတၢ်ကစီၣ်ဖဲမ့ၢ်ဆါတၢ်ဘၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုဏ်ကယိဘျီထံခရၣ်ဖိကရူၢ်မိၣ်မိၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၀၆) ဘျီတဘျီ



တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် ကိုဏ်တီအူပကူတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်, နါမံၢ်ခိၣ်ကဝီၤဖဲလၢမၤရူး(၂၅)သိ တုၤ (၂၈)သိ, ၂၀၁၅နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်လၢ ကစၢ်ယွၢ်အကလုာ်ကထၢ” (ယိၤရူၤ ၁-၇-၉, ယၢကီၢ် ၁-၂၂-၂၅, ယဃုး ၃-၁-၃, ၂တံၤ ၃-၁၅-၁၇)န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဒီးတၢ်ပြၢအါမးလၢ ဝဲၤကျိၤဒၣ်ဝဲစ့ၢ်စ့ၢ် သးကျဲၤမၤဝဲဒၣ်ဒီး လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်ကတီၢ်ပၤစီဆုံဘၣ်ဝဲ လံာ်စီဆုံ(လံာ်မၤတၢ်)လၢဘၣ်တၢ်ကွဲးကျိၣ်ထံဝဲလၢ(ကယန်း)ကျိၣ်ဒီး မ့ၢ်တၢ်သးခုဒီးဒိၣ်လၢ ကိုဏ်ဖိကိုဏ်လံာ်တဖၣ်အကို န့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ကပြၢဖိ ဘၣ်တၢ်ဃုထၢအိၣ်ဒီးကိုဏ်နဲၣ်ရဲၣ်သဲၤအသိး စးထီၣ်(၂၀၁၅)နံၣ်ဒီးဆူညါ ဒ်အဝီအိၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲအိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်ခဲလၢ (၂၀၅၅)၂၁ ဒီးပုၤဆဲးလီၤမံၤ မ့ၢ်ဝဲ(၁၉၁၄)၂၁န့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်မူးမူးသ့ (ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤ ပုၤနဲၣ်တၢ်သဲၤ) ဒီးသရၣ်ဒိၣ်စ့ၢ်စ့ၢ်ဝဲ (ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ် ပုၤနဲၣ်တၢ်သဲၤ) လဲၤဒ်ခဝုၤရၢၣ်ခၢၣ်စးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲကိုဏ်ဟီကတီးကမုၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၅၆) ဘျီတဘျီကတီၢ် ဘၣ်တၢ်ဃုထၢထီၣ်သရၣ်အိၣ်မ့ၢ်ဒိၣ် ကိုဏ်ဟီကတီးနဲၣ်ရဲၣ်တၢ်အသိး စးထီၣ်ဖဲ (၂၀၁၅) နံၣ်န့ၣ်လီၤ.



ခရိုင်မိတ်တင်ကျင်းပခြင်း



ဖဲလိယနူအါရုံ၊ ၂၃သီ အဆာကတီထံင်လိာ်ကတိသကိး တာ်ဒီး ကီၢ်(၁၃)ဘၣ် အပုနဲာ်တၢ်ဒီး (ECCD)မူဒါခိၣ်လၢအမၤသကိး (ECCD) တၢ်တံာ်ကျါတဖၣ်ဘၣ်ထွဲဒီး ၂၀၁၅န့ၣ်အဂီၢ် တၢ်တံာ်လိာ် ကျါလိာ် တၢ်ဖဲတၢ်မၤန့ၣ်လိာ်.

ဖဲလိယနူအါရုံ(၂၃)သီအဆာကတီ ပထးထီၣ်ရၤလိာ်ဘၣ် တၢ်ကီၢ်ခါတၢ်မၤလိာ်လံာ် ၂၀၁၅န့ၣ်အဂီၢ် လၢ KG, Primary ဒီး Juniorအတီၤ ဃုာ်ဒီးလိာ်ကီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လိာ်. ပဆၢလၢလံာ်တဖၣ်အံၤ ကမၤစၢၤပုၤသိၣ်လိာ်တၢ်သရၣ်/မုၢ်တဖၣ်လၢ ကကတံာ်ကတီ တၢ်သိၣ် လိာ် လၢ ပုၤမၤလိာ်တဖၣ် မၤလိာ်နီၤဟံၣ်ဘၣ်လံာ်စီဆ့ၣ်လၢ တၢ်သးစးဒီး တၢ်သးစးအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လိာ်.

ဖဲလိမၤရူး(၅)သီအဆာကတီ ထးထီၣ်ရၤလိာ်ဘၣ်သးပုၤ အိၣ်ဘုးန့ၣ် တၢ်မၤလိာ်လံာ် ခံဝိတဝိ(၂၀၁၅)န့ၣ်န့ၣ်လိာ်. ဖဲလိမၤရူး(၁၂)သီ အဆာကတီ အိၣ်ဖိၣ်သကိးဒီးသရၣ်မုၢ်လၢ အကွဲး Christian Home Teacher Guide Book လၢတၢ်ကွၢ်ကွၢ်ဒီးမၤဘၣ်လိာ်ဘၣ်စး တၢ်ကွဲး တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လိာ်. ဖဲလိမၤရူး(၁၃)သီအဆာကတီ အိၣ်ဖိၣ်သကိးဒီး န့ၣ်ကယၢ(၂၁)ခံပတီၢ်တပတီၢ် ကရၢ(၃) ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယံဖိ ဝဲကျါဘၣ်ထွဲတဖၣ်လၢ (TOT)တၢ်မၤလိာ်အဂီၢ်န့ၣ်လိာ်.

လံာ်လိာ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲကျါ



တၢ်မၤသကိးတၢ်ခိဖျိ ကီၢ်ပံၤယီၤဘျၢထံခဝုရၢၣ်လၢ တၢ်ကွဲး သကိးတီၤဖျိ (KG) တၢ်သိၣ်လိာ်အတက့ၢ်လၢ ကညီစီၤကျိၣ်လၢအမ့ၢ်, တၢ်တဲ, ထါ, တၢ်သးဝံၣ်, တၢ်သိၣ်လိာ်န့ၣ်ကျဲလၢသရၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒီး ဘၣ်တၢ်လဲၤမၤအိၣ်ဖိ ဝုၢ်ပုၤအူလွၣ်, ဖဲလိယနူအါရုံ (၇ - ၁၇)သီ, ၂၀၁၅န့ၣ် အခါ ဝဲကျါအပုၤပၤလိာ်ဆုၣ်နီၤ, ဝဲကျါပုၤမၤတၢ်ဖိဒီး ကီၢ် လံာ်လိာ်ပုၤမၤသကိးတၢ်ဖိ (၄)ဂၤလဲၤဒီးမၤလိာ်မၤသကိးဘၣ်တၢ်န့ၣ်လိာ်.

ဝဲကျါအိၣ်ဖိကိးဒီး တၢ်မၤသကိးတၢ်လၢ ကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်သးထီၣ်ကညီစီၤလံာ်လိာ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျါအသိး ဝဲကျါပုၤမၤ တၢ်ဖိဒီး (Resource Person) ၅ဂၤ လဲၤဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိာ် ဖဲကီၢ် ပံၣ်သ့ၣ်ယၢဝံတံာ်, စးထီၣ် လိာ်ဖျိအါရုံ (၉-၁၄) သီ, ၂၀၁၅ န့ၣ်, ခိဖျိပကီၢ်ဒိၣ်ကညီစီၤဂီၢ်ကိတိၣ် အတၢ်သးတၢ်ကျဲန့ၣ်လိာ်. ပုၤဟဲထီၣ် မၤလိာ်တၢ်အိၣ်ဖိ(၁၄၃)ဂၤန့ၣ်လိာ်. ဖဲဖျိအါရုံ (၂၃)သီတုၤ လိမၤရူး (၆)သီ ကီၢ်ချၢၣ်လွၢ်ထွၣ်အိၣ်ဒီး တီၤဘျီ(၂)တၢ်သိၣ်လိာ်မၤယုၤ အိၣ်ဒီး တၢ်မၤလၢတၢ်မၤဖဲကီၢ်ချၢၣ်လွၢ်ထွၣ် ကီၢ်ဝဲလိာ်အခါ ဝဲကျါပုၤမၤ တၢ်ဖိဒီး (Resource Person) ၃ဂၤလဲၤ ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤဘၣ်တၢ်သိၣ်လိာ်ဒီး ပုၤလၢဟဲမၤလိာ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖိ (၁၇) ဂၤန့ၣ်လိာ်.

ကီၢ်ဆိထံးကမ္ဘာ်တၢ်အိၣ်ဖိ (၁၄၁)ဘျီတဘျီ



တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျါ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိ ဖဲ လိမၤရူး (၂၄-၂၇)သီ, ၂၀၁၅န့ၣ် ဖဲနီၤဘိၣ်ခံကညီဘျၢထံခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖိ, နီၣ်ဂီၢ် ဖျိကရၢၢ်န့ၣ်လိာ်. လၢတၢ်အိၣ်ဖိတဘျီအံၤ ပုၤဆဲးလိာ်မံၤအိၣ်ဖိ (၅၅၃)ဂၤ ဒီးတၢ်အိၣ်ဖိ အသိအါထီၣ်(၃)ဖိၣ်အယံ ကီၢ်ဆိထံးတၢ်အိၣ်ဖိခဲလၢအိၣ်ဖိ(၁၀၃)ဖိၣ် လဲန့ၣ်လိာ်. တၢ်အိၣ်ဖိတဘျီအံၤ သရၣ်မိာ်ထွဲဒီးတၢ်ပၢ်စုန့ၣ်လိာ်. သရၣ်မုၢ်ဒီးဖိၣ်ဒုလ်(ခတ ပုၤန့ၣ်တၢ်)ဒီး သရၣ်စၢ်ဟ့ၣ်ဂုၤ (သရၣ် သမါ ဝဲကျါပုၤန့ၣ်တၢ်သယံ) လဲၤဝဲဒ် ခဝုရၢၣ်ခၢၣ်စးန့ၣ်လိာ်.

ခရိုင်မိတ်တင်မၤဂုၤမၤစၢၤ ဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲကျါ



တနံၣ်အံၤကီၢ်ပုၤန့ၣ်တၢ် တၢ်အိၣ်ဖိတၢ်မၤလိ (၁၁)ဘျီတဘျီ ပမၤဘၣ်အိၣ်ဖိ ၂၀၁၅ န့ၣ်, လိယနူအါရုံ, (၅-၁၂)သီ ဒီး တၢ်တံာ်ထူ မ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါ” (ယၤကိၣ် ဝဲ ၂၂-၂၅)န့ၣ်လိာ်. တၢ်လိာ်တၢ်ကျဲမ့ၢ်ဝဲ-အုတကီၢ်, ပကိတက့ၢ်လံာ်စီဆ့ၣ်က့ၢ် ကရၢၢ်, ကီၢ်ပကိတက့ၢ်ဒီး ကီၢ်လၢအတုၢ်လိာ်တၢ်မၤလိအံၤ မ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်ဟီကတး, ကီၢ်ပံၣ်သ့ၣ်ယၢဝံတံာ်ဒီး ကီၢ်ပကိတက့ၢ် သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လိာ်. လၢတၢ်မၤလိလံာ်စီဆ့ၣ်ဒီး တၢ်တဲဖျိန့ၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤအကျါ အကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် သရၣ်/မုၢ် လၢပက့ၢ်မုၢ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ကီၢ်ပုၤန့ၣ် တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ကီၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတနီၤ, ဝဲကျါပုၤမၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ခဲလၢအိၣ်ဖိ (၄၉)ဂၤန့ၣ်လိာ်.

တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲကျါ



မ့ၢ်လၢယွၤအဘျီအဖိၣ်အယံ, ဝဲကျါပုၤန့ၣ်တၢ် သရၣ်မုၢ်ဖျိ ထူ ဒီးဘၣ်တၢ်ဟံစု(၃.၅.၂၀၁၅), ဖဲခိပုၤဖျိတၢ်အိၣ်ဖိခိဖျိ ကီၢ်ပံၣ်သ့ၣ် ယၢဝံတံာ် အတၢ်သးတၢ်ကျဲန့ၣ်လိာ်.